
                                                 PROTOKÓŁ  Nr XXII/2012

z  XXII  Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytej  w  dniu  28  grudnia  2012r.  w  budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.40. 

                                Ad.1.  Otwarcia XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnego na Sesji Prezesa 
WFOŚiGW Andrzeja Pałysa, radnego powiatu Andrzeja Gądka, radnych Rady Gminy, 
sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji radni: Jacek Żółtak, Józef Zych.
Lista obecności – w załączeniu.

                               Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał  porządek posiedzenia :
 1. Otwarcie XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
 2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
 3. Przyjęcie Protokołu z  XXI Sesji Rady Gminy.
 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Gminy   
 Solec-Zdrój.
 5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.
 6. Interpelacje i zapytania radnych.
  7. Uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2013  rok.
  8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 
2012 – 2021.
  9. Uchwała w sprawie  zmiany  budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2012r. 
10. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2013 – 
2021.
11. Uchwała w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2013r .
12. Uchwała w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec Zdrój w 2013 
roku” 
13. Uchwała w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właścicieli  nieruchomości  położonych  na  terenie 
gminy Solec-Zdrój
14. Uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy Solec-Zdrój.
15. Uchwała w sprawie  określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów
16.  Uchwała  w  sprawie  wyboru  metody  ustalania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi, wysokości stawki opłaty.
15. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
16. Wolne wnioski i zapytania.
17. Zakończenie obrad.

Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.                  
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  XXI Sesji Rady Gminy. 



Protokół uznany został za przyjęty .       
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                                 Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny Czesław Zeliasz:
- Niektóre osoby zbierają w Piestrzcu podpisy do wyborów.
Radny Jan Żubrowski:
- Kwartalnik „Gazeta solecka” jest bardzo ciekawym czasopismem. Czyta ją bardzo wielu 
mieszkańców, a także osoby spoza gminy. Wszyscy niecierpliwie czekają na następne 
wydanie. Posiada bardzo ładną szatę graficzną i zawiera ciekawe artykuły. Znajdują się 
również wiersze miejscowych poetek ludowych. Proponuje przeznaczyć pół strony na poezję 
ludową i przy każdym wydaniu gazetki drukować ich twórczość. Pyta również kto jest 
redaktorem gazetki i kto dostarcza artykuły?
- Jaka jest kwota rezerwy budżetowej i jakie jest jej przeznaczenie?
- Zapewnienie ochrony zdrowia obywateli jest obowiązkiem Państwa. Nie jest to jednak 
zawsze wystarczająca pomoc. WOŚP uzupełnia braki w postaci zakupu sprzętu do placówek 
zdrowotnych. Czy w tym roku WOŚP zagra w Solcu? Jaki sprzęt otrzymał szpital w Busku?
Radny Jan Powroźnik:
- Kanalizacja w Żukowie została zakończona. Kiedy będą budowane drogi do posesji 
p. Nurka i p. Pompy ?
- Zwraca się o pomoc finansową na remont świetlicy.
Radny Stanisław Żelazny:
- Wspomóc finansowo budowę dróg do p. Skowrona i p. Koniecznej.
Radny Włodzimierz Grabda:
- Radnemu powiatowemu podziękował  za ustawione przy drodze balustrady.
- Droga Piasek Mały – Solec ma bardzo popękane boki.
- Remontu wymaga droga do posesji rodziny Diabełków, w której znajduje się 
niepełnosprawne dziecko.
Radny Adrian Babiarz:
- Rozwieźć w Piestrzcu piach, aby w razie oblodzenia można było posypać drogę.
Radny Józef Nowak:
- Studzienki kanalizacyjne w Kikowie powpadały do środka ziemi.
- Rozwieźć również piach w Kikowie.
Radny Stanisław Doktór:
- Przy częściowym udziale środków z funduszu wiejskiego  wybudować drogę do p. Szybki i 
domów mieszkalnych naprzeciwko boiska.
- Do Prezesa WFOŚiGW skierował swoje wątpliwości dotyczące wprowadzenia opłat za 
śmieci. Uważa, że będzie to zbyt duże obciążenie dla mieszkańców, którzy posiadają niskie 
dochody.
- O budowę chodników w Wełninie będzie się musiał zwrócić do nowego radnego powiatu 
Pana Jerzego Kordosa.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Zwrócić się do starosty buskiego o informację, kto właściwie jest radnym: Pan Andrzej 
Gądek czy Pan Jerzy Kordos?



Radny Kazimierz Pałys:
- Osunęła się droga na studnisko a studzienki kanalizacyjne zostały na wierzchu.
- Uważa, że w pierwszej kolejności powinny być utworzone punkty skupu surowców 
wtórnych a dopiero później wprowadzić opłaty za pozostałe śmieci.
Radny Jerzy Kopeć:
- W Sułkowicach znajduje się rodzina, której dochód przekracza próg uprawniający do 
otrzymania pomocy z opieki społecznej. Mimo to znajduje się ona w trudnej sytuacji i 
należałoby jej pomóc.

Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali 
projekty uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady 
Gminy , podczas których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać 
stosowną opinię. 
Wszystkie przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji.
           Następnie odczytał uchwałę w sprawie  przyjęcia Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2013 rok.
Nikt z radnych nie zgłosił żadnych pytań ani wniosków.
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr  XXII/116/2012 w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2013 rok  – w załączeniu.
                        Ad.8. W dalszej kolejności Przewodniczący  odczytał uchwałę w sprawie 
zmiany WPF na lata 2012 – 2021. Skarbnik Zofia Kopeć podała zmiany wprowadzone w 
okresie po odbyciu posiedzeń komisji , które dotyczą zarówno uchwały w sprawie WPF jak i 
zmian budżetu gminy na 2012 r. Nikt z obecnych nie zgłosił żadnych uwag.
Poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXII/117/2012  w sprawie przyjęcia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Solec-Zdrój na lata 2012 - 2021 – w załączeniu.
 Ad.9. Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2012 r.   Z uwagi na brak zastrzeżeń poddana została pod głosowanie  i 
otrzymała następującą ilość głosów:
za przyjęciem - 13 radnych,
przeciw – 0,
wstrzymało się od głosu – 0 .
Uchwała Nr XXII/118/2012  zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2012 r.  – w załączeniu.
                         Ad.10. Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przedstawiła opinię II Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, pozytywnie opiniującej projekt 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2013 - 
2021. Radni nie zgłosili żadnych zastrzeżeń do odczytanej przez Przewodniczącego uchwały 
Poddana pod głosowanie została przyjęta  następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XXII/119/2012 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój 
na lata 2013 - 2021  - w załączeniu.
                      Ad.11. W dalszej kolejności  Pani Zofia Kopeć omówiła limity kredytów i 
pożyczek zaciąganych przez gminę a następnie odczytała opinie II Składu Orzekającego RIO 
w Kielcach  pozytywnie opiniującego projekt budżetu gminy na 2013 r. Odczytana przez 



Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie budżetu na 2013 r. została przyjęta bez 
zastrzeżeń  następującą ilość głosów:
za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XXII/120/2012 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2013 r. - 
w załączeniu.
                       Ad.12. Odczytana i poddana przez Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2013 roku” została przyjęta bez zastrzeżeń:  13 
głosami za przyjęciem, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się.
Uchwała nr XXII/121/2012 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2013 
roku”  – w załączeniu.
                       Ad.13. Uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
położonych na terenie gminy Solec-Zdrój, po jej odczytaniu, została przyjęta głosami:
 Za – 12, 
Przeciw – 1,
Wstrzymujących się – 0.
Uchwała Nr XXII/122/2012 w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu.
                       Ad.14. Nie zgłoszono uwag do proponowanej uchwały w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Solec-Zdrój. Odczytana i poddana pod 
głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 11,
Przeciw – 1,
Wstrzymało się – 1 .
Uchwała nr XXII/123/2012 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy 
Solec-Zdrój – w załączeniu.
                           Ad.15. W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych. 
Nikt z obecnych nie zgłosił żadnych uwag. Poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 11,
Przeciw – 1,
Wstrzymało się – 1.
Uchwała Nr XXII/124/2012 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów – w załączeniu.
                           Ad.16. Po odczytaniu przez Przewodniczącego uchwały w sprawie 
wysokości stawki opłaty  radni podjęli dyskusję zarówno nad wysokością stawki jak i nad 
brakiem możliwości sprzedaży surowców wtórnych.
Radny Kazimierz Pałys ponownie poruszył problem braku punktów skupu.
Wójt wyjaśnił, że mimo, iż ustawa wywołuje wiele wątpliwości, Rada zobowiązana jest do 
podjęcia odpowiednich uchwał w tej sprawie w terminie do 31 grudnia br.



Radny Włodzimierz Grabda na  przykładzie własnego gospodarstwa obliczył, że dotychczas 
płacił za śmieci 120 zł rocznie, teraz opłata wzrośnie do 400 zł. Jest to bardzo duże obciążenie 
. 
Zdaniem radnego  Jana Powroźnika mieszkańcy nie będą regulować należności, bo mają 
niskie dochody.
Radny Czesław Zeliasz: Rolnik za ciężko wypracowane produkty ma małe dochody, 
emerytury są również niskie.
Przewodniczący poddał odczytaną uchwałę pod głosowanie, która została przyjęta 
następującą ilością głosów:
Za przyjęciem głosowało – 6 radnych,
Przeciw – 4 radnych,
Wstrzymało się – 3 radnych.
Uchwała Nr XXII/125/2012 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i wysokości stawki opłaty – w załączeniu.
                     Ad.17. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili:
        Wójt Gminy Adam Pałys:
- Każdy wyborca ma prawo prowadzić kampanię w wybranym przez niego czasie.
- Wydawana „Gazeta Solecka” nie ma redakcji. Nad całością czuwa i zbiera materiały 
sekretarz Barbara Simon. Do gazetki każdy może dać swój artykuł. Podobnie jest z 
twórczością ludową, jeżeli dostarczone zostaną wiersze to są drukowane.
- Rozdysponowanie rezerwy budżetowej będzie szczegółowo podane przy wykonaniu 
budżetu. Środki w głównej mierze  przeznaczone są  na oświatę i drogi.
- W tym roku w GCK w Solcu będzie sztab WOŚP. Będzie wiele atrakcji dla uczestników. 
OSP w Solcu od WOŚP otrzymała agregat prądotwórczy.
- Fundusz sołecki za 2012 rok wynosi 292 tys. zł. Po kanalizacji będą robione te drogi, na 
które gmina dostanie środki.
- Będzie wystąpienie do PZD o przygotowanie piachu na wypadek oblodzenia dróg.
- Wiosną odbędzie się przegląd wszystkich studzienek kanalizacyjnych. Obowiązuje 5-letnia 
gwarancją.
- Droga do p. Szybki jest drogą powiatową, natomiast do zabudowań mieszkalnych za
 p. Walaskiem to droga prywatna.
- W sprawie pomocy dla rodziny będzie indywidualnie rozmawiał z radnym.

Radny powiatu Andrzej Gądek:
- Szpital w Busku od WOPŚ otrzymał inkubator dla noworodków a  nadwiślańskie jednostki 
OSP pompy.
- Na wiosnę odbędą się przeglądy dróg powiatowych i ich remonty.
- W przyszłym tygodniu będzie wożony piach na posypanie dróg.
- W sprawie budowy chodnika w Wełninie udzielał wiele razy odpowiedzi i na dzień 
dzisiejszy nic się nie zmieniło. Do 2014 roku nie będą budowane żadne chodniki.
- W przyszłym roku będzie budowana droga Magierów – Piestrzec i Sułkowice – Piasek.
- Wyjaśnił, że w dalszym ciągu pełni funkcję radnego powiatu.
                      Ad. 18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
 Prezes WFOŚiGW Andrzej Pałys:
- Z racji sprawowanej funkcji przydziela środki na ochronę środowiska. Ustawa o śmieciach 
nie jest żadną nowością, ponieważ funkcjonuje już od kilkunastu lat. Od lipca tego roku będą 
natomiast obowiązywać nowe zasady zagospodarowania odpadów komunalnych oraz 
odpłatności za ich usuwanie.
Pan Jerzy Łukasiewicz:



- Zwrócić się do Starosty Buskiego o informację, kto faktycznie jest radnym powiatu – Pan 
Andrzej Gądek czy Pan Jerzy Kordos?
- Pan Andrzej Pałys przez 6 lat był posłem. Co w tym czasie zrobił dla rolnictwa?
Pan Andrzej Pałys:
- W Kazimierzy Wielkiej powstała rolnicza grupa producencka, której działalność przynosi 
zyski rolnikom wchodzącym w jej skład. W gminie Solec-Zdrój nie ma dobrych ziem, stąd też 
rolnicy mają niskie dochody. Ponadto są małe gospodarstwa.
Pan Jan Powroźnik:
- Drogie są środki do produkcji rolnej, np. paliwo, środki ochrony roślin.
Wójt Adam Pałys:
- Podatek rolny jest małym obciążeniem dla rolnika, gdyż stanowi około 5-8% wydatków w 
gospodarstwie.
Pani Honorata Głuska:
- WSA w Kielcach oddalił jej skargę, ponieważ nie zajmuje się takimi sprawami. To Rada 
Gminy powinna dać jej wskazówki gdzie może się odwołać. Obecnie odwołała się do NSA.
- W Solcu starosta wprowadził dyżury aptek w  porze nocnej i w dni świąteczne. Dwie apteki 
nie widzą potrzeby ich pełnienia. W święta było bardzo dużo osób po zakup leków w aptece 
Pani Głuskiej, ponieważ pozostałe nie były otwarte. Czy Rada również  uważa, że dyżury nie 
są potrzebne?
Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że organem odpowiednim do egzekwowania obowiązku pełnienia 
dyżurów przez apteki jest starosta.
Pan Stanisław Grochowski:
- Działka przeznaczona do sprzedaży w Piasku była kiedyś własnością gromadzką. Uważa, że 
nie należy jej sprzedawać, lecz podzielić na części z przeznaczeniem na drogi do działek do 
niej przylegających.
Wójt Adam Pałys:
- Jeżeli jest taka potrzeba to sprawę należy zgłosić pracownikowi referatu.
Pan Stanisław Doktór:
- Cieki na gminie są bardzo zakrzaczone. Co z nimi będzie?
Pan Zdzisław Juszczyk:
- Jako przedstawiciel Izby Rolnej zobowiązany jest wyjaśnić, że Izba opiniowała projekt 
uchwały w sprawie wysokości podatku rolnego. 
                      Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień 


